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روزنامه خراسان           رتبه 4 نشریات کشوری

شد  • باعث  عمومی  افــکــار  فشار    - نو  صبح 
متولیان افطاری اعیانی، محل برگزاری نشست 
را از هتل اسپیناس به جای دیگری منتقل کنند. 
در متن دعــوت دعوت کنندگان ایــن افطاری 
یعنی غلامرضا تاجگردون، عبدالرضا مصری و 
حجت الاسلام موسی احمدی چنین آمده است: 
»یادآوری و تغییر مکان جلسه؛ به نام خدا؛ برادر 
ارجمند جناب آقای... نماینده محترم... نظر به 
اعلام آمادگی اکثریت اعضای محترم فراکسیون 
ــرس بــرای حضور در جلسه، زمــان و مکان  زاگ
جدید به استحضار می رسد. سه شنبه، مورخ 16 
اردیبهشت 99، ساعت 17:30؛ اتاق بازرگانی، 
صنایع، معادن و کشاورزی ایران واقع در خیابان 

طالقانی، نبش خیابان شهید موسوی.«
اعتماد - حسین میرمحمد صادقی حقوقدان  •

دریادداشتی با تیتر »درباره شفافیت انتخابات« 
نوشت: برخورداری نظارت شورای نگهبان از 
و قابل راستی آزمایی  یک چارچوب مشخص 
می شود.  محسوب  مثبت  و  قابل توجه  ــری  ام
 نمایندگان مجلس همچنین پیش از این، مراجع 
گزارش دهنده را نیز مشخص کرده و در قبال 
صحت نداشتن برخی گــزارش هــای ارسالی 
به  شورای نگهبان مسئولیت افراد و نهاد ها را 
مشخص کردند که این موضوع نیز به خودی 
خود نقطه مثبتی در مصوبات قوه مقننه  محسوب 
می شود، بدین ترتیب می توان بیان کرد که روح 
مصوبات مجلس مثبت بوده و گامی رو به جلو 

محسوب می شود.
جـوان - روزنامـه جـوان در شـماره دیـروز  •

خـود در بخشـی از گزارشـی بـا عنـوان مجلـس 
علیـه صلاحیـت مجلـس!   نوشـت: مجلسـی کـه 
صلاحیـت  حـدود یـک سـوم اعضـای آن بـرای 
انتخابـات اسـفند 9۸ رد شـد، حـالا بـه دنبـال 
تغییـر قانـون و محـدود کـردن شـورای نگهبـان 
اسـت و  طرح را بـا قیـد دوفوریـت به صحـن علنی 
برده انـد تـا بتواننـد قبـل از پایـان مجلـس دهـم، 
آن را بـه تصویـب برسـانند. حـالا هـم می گوینـد 
 احتمـال دارد دوره مجلـس دهـم را تـا 6 خـرداد 
افزایـش دهنـد تـا بتواننـد ایـن طـرح دوفوریتی و 
نیـز طـرح دوفوریتـی شـفافیت آرای  نماینـدگان 

مجلـس را بـه سـرانجام برسـانند.

ــدا... نــاصــری دربـــاره  • ــب جــمــاران نوشت : ع
اظهارات اخیر غلامحسین کرباسچی دبیرکل 
حزب کارگزاران گفت: به نظر می رسد مشکل 
آقای کرباسچی بیشتر از آن که دغدغه ای حزبی 
باشد، مسئله ای شخصی است. به نظر می رسد 
دلیل این گونه اظهارات از سوی کرباسچی به 
ماجرای بازداشت او در سال 77 بازمی گردد. 
گفته می شود آقای کرباسچی انتظار داشته که 
آقای خاتمی به خاطر بازداشت او از سمت خود 

استعفا کند.
کواکبیان  • مصطفی   : خــبــرداد  عصرایران 

نماینده تهران در مجلس شورای اسلامی گفت: 
مدت هاست بحث تحقیق و تفحص از حوادث پس 
از افزایش قیمت بنزین و آبان ماه در کمیسیون 
امــور داخلی مجلس و شوراها مطرح است اما 
اصلا جلسه ای تشکیل نمی دهند، تاکید ویژه ای 
صورت گیرد که در مدت باقی مانده از مجلس دهم 

نتیجه را ارائه کنند.
جماران نوشت : در پی انتشار اظهارات عیسی  •

کلانتری مبنی بر نظر امام خمینی درباره »تک 
خوانی آواز زنـــان«، حمید انصاری قائم مقام 
موسسه تنظیم و نشر آثار امام خمینی  با ارائه 
توضیحاتی نوشت آن چه بیان شده »بنا به اسناد 
این مؤسسه و همچنین بنا به تکذیب جناب آقای 
خاتمی در پاسخ به استفسار موضوع از ایشان، 
صحیح نبوده و با واقعیت امر تفاوت فراوان دارد 
و واقعه بدین صورت بوده است که مدیرکل وقت 
ارشاد استان فارس، در دیدار با وزیر ارشاد وقت 
گــزارش می دهد که طی استفتائی از حضرت 
امام خمینی)ره(، نظر ایشان را درخصوص »حکم 
شرعی همخوانی زن و همچنین حکم تک خوانی 
زن«، جویا شده است و حضرت امام در جواب 
مرقوم داشته اند : »اگر مفسده ای بر آن مترتب 
نباشد بلامانع است«.روشن است آن چه حضرت 
امام در پاسخ به استفتای مذکور فرموده اند همان 
نظر فقهی حضرت امام - و جمعی دیگر از مراجع 
عظام است - که در موارد دیگر و استفتائات بیان 

شده است.«
اعتمادآنلاین  مدعی شد  : بیش از چهار هزار  •

ایرانی از اول اسفند 9۸ تا ششم اردیبهشت  99 
جان شان را از دست داده اند. اشتباه نکنید، علت 
مرگ این افراد نه کرونا بوده و نه تصادف جاده ای؛ 
این افراد جان خود را به دلیل استفاده از الکل 
متانول از دست دادند، الکل غیراستانداردی که 
در ماه های اخیر در رقابت با کرونا به جان مردم 

کشور افتاده است.

ــا در محافل اصولگرایی بحث  ایــن روزه
ریاست مجلس داغ است ولی جناح مقابل 
یعنی اصــلاح طلبان به دلیل بهره نبردن 
از کرسی های مجلس، فرصتی مناسب را 
پیدا کرده اند تا به مسائل درون حزبی خود 
بپردازند. بعد از انتقادهای شدید کرباسچی 
ــورای عالی  ــ ــبــاکــلام از ســاخــتــار ش و زی
اصلاح طلبان، مرعشی به خاطر اظهارات 
تند کرباسچی به رئیس دولت اصلاحات از 
آن ها دلجویی کرد.اما دیروز محمد قوچانی 
عضو شــورای مرکزی حــزب کــارگــزاران 
سازندگی بار دیگر اما  با لحنی تندتر به انتقاد 
از رویه حاکم در جریان اصلاحات پرداخت : 
» اگر رئیس جمهور آینده اصلاح طلب باشد 
تا مرز میان اصلاح طلبی با فرصت طلبی 
و مرز اصلاح طلبی با قدرت طلبی روشن 
نشود، ملت به اصلاحات رای نمی دهند 
و تــا مــرز میان »اصــلاحــات در حکومت« 
با »اصــلاحــات بر حکومت« روشــن نشود 
حاکمیت به اصلاحات مجال سیاست ورزی 
نمی دهد.« همچنین وی با اشاره به انفعال 
شــورای عالی اصلاح طلبان در انتخابات 
مجلس و انجام ندادن اصلی ترین وظیفه اش 
ــدی وجـــود دارد  ــن پرسش ج گفت: » ای
شورایی که اساسا برای سیاست گذاری 
انتخاباتی اصلاح طلبان تشکیل شده است 
و نه تنها از خود در تنها ماموریت قانونی  اش 
)انتخابات( خلع ید می کند بلکه ریاست 
آن شورا، خود به مصوبه  »تحریم خاموش 
انتخابات« تمکین نمی کند و در انتخابات 
رای و لیست می دهد، چرا همچنان فعالیت 
دارد؟« قوچانی در جواب کسانی که علت 
انتقادهای اخیر کارگزاران از اصلاحات را 

ماهیت غیر اصلاح طلبی آنان می دانند، 
ــزود: »چگونه مــی تــوان تشکیلاتی از  افـ
بنیان گذاران اصلاح طلب سیاسی را به 
عبور از اصلاح طلبی متهم کرد؟ کارگزاران 
سازندگی ایــران به شهادت تاریخ اولین 
تشکیلاتی بود که به آقای سیدمحمد خاتمی 
پیشنهاد بازگشت به سیاست )پس از استعفا 
از وزارت و برای نامزدی در مجلس پنجم( 
را داد ...باز به شهادت تاریخ )که بخشی از 
آن در خاطرات آقای هاشمی از سال های 
75 و 76 و نیز روایت های آقای خاتمی از آن 
دوران آمده است( بدون حمایت کارگزاران 
امکان پیروزی در انتخابات ریاست جمهوری 
دوم خرداد حداقل در سپهر سیاسی کشور 
وجود نداشت.«قوچانی در بخش پایانی 
ــاع از رئیس دولــت  سرمقاله خــود در دف
اصلاحات تصریح کرد: » محدود ساختن 
سیدمحمد خاتمی به محمدرضا عارف و 
حتی حزب اتحاد ملت جفا به سیدمحمد 
خاتمی است، همچنان که محدود ساختن 
اکبر هاشمی رفسنجانی به حزب کارگزاران 
سازندگی ایران... همه ما در انتظار تصمیم 
سیدمحمد خاتمی برای بازسازی تاریخی، 
گفتمانی، تشکیلاتی و راهبردی جبهه 
اصلاحات هستیم.«اما محمدرضا تاجیک 
از نظریه پردازان جریان اصلاح طلب و مشاور 
رئیس دولت اصلاحات علت نابه سامانی 
اوضاع این روزهای اصلاح طلبان را اعمال 
کسانی می داند که صرفا برای کسب قدرت 
لباس اصلاح طلبی پوشیده اند: » بسیاری 
امـــروز اصلاح طلبی را  از اصلاح طلبان 
دقیقا در همان موقف و موضعی تعریف 
می کنند که قــدرت و منفعت شان اقتضا 

می کند. این عده برای رسیدن به قدرت 
آرام و قرار ندارند. کک قدرت افتاده توی 
تن و جانشان و آرامش و قرار را از آنان ربوده 
اســت. اینان تابعان قــدرت انــد؛ بنابراین 
هرکجا قدرت هست، آنان نیز هستند.« 
ــورای عالی  تاجیک با انتقاد شدید از ش
ــورای عالی  ــ ــزود: »ش ــ اصــلاح طــلــبــان اف
اصلاح طلبی از همان آغاز شورایی بود برای 
»شور«نکردن، برای »عالی«نبودن و برای 
»اصلاح طلب«نبودن«. وی همچنین درباره 
عبور کردن از رئیس دولت اصلاحات اظهار 
کرد: »برخی از »تازه اصلاح طلب شده ها« 
بعد از تأملات، تفکرات و توجهات بسیار 
دریافته اند که با پای لنگ و بدن نحیف 
اصلاح طلبی امــروز نمی توان در تسابق 
قدرت پیروز شد و با این ریش اصلاح طلبی 
نمی توان رفت تجریش )پاستور(. بنابراین 
بر آن شدند تا این مرکب رنجور را تیمار 
کنند...این تأملات ژرف بر آنان واضح و 
مبرهن کرده که تا وقتی خاتمی هست، 
امکان جهیدن بر پشت مرکب و تاختن به  
سوی کاخ قدرت وجود ندارد. پس باید به 
 نام واسازی و بازسازی جریان اصلاحات، 
بازی »اصلاحات، بدون خاتمی« را راه و 
جا انداخت.« تاجیک در آخرین بخش از 
گفت و گوی خود با شرق با خوش بینی به 
آینده اصلاحات اظهار کرد: » اصلاح طلبی 
به مثابه یک »وعده« همواره در حال بازآمدن 
باقی خواهد ماند زیرا وعده حافظه ای است 
نه از گذشته بلکه رو به آینده بنابراین، نه 
تنها نباید وعده مدنی و اصلاحی جریان 
اصلاح طلبی را انکار کرد بلکه ضروری 

است بیش از پیش بر آن اصرار ورزید.«

روایت قوچانی و تاجیک از بگومگوهای 
اصلاحات و کارگزاران 

تاجیک: شورای عالی اصلاح طلبی از همان آغاز، شورایی بود برای »شور«نکردن، برای »عالی«نبودن و 
برای »اصلاح طلب«نبودن 

چه کسانی به اولین نشست 
فراکسیون اکثریت مجلس 

یازدهم دعوت شده اند؟
کمتر از یک ماه مانده به شروع مجلس یازدهم، اصولگرایان 
با برگزاری نشست ها و جلسات مختلف پیش از موعد، به 
استقبال بهارستان رفته اند؛ در تازه ترین اقدام، قرار است 
فردا نخستین نشست فراکسیون اکثریت مجلس برگزار 
شود، فراکسیونی که فعلا با 50 نفر کار خود را آغاز می کند. 
چندی قبل باشگاه خبرنگاران جوان از دورهمی نامزدهای 
اصولگرای پست ریاست مجلس خبرداد: »اصولگرایان 
جهت هماهنگی های لازم برای سازمان دهی یازدهمین 
دوره مجلس شورای اسلامی نشستی را با حضور قالیباف، 
حاجی بابایی، آقا تهرانی، تقوی، نیکزاد، میرتاج الدینی، 
زاکانی و میرسلیم برگزار کردند.« اگرچه گفته شد پست 
های هیئت رئیسه در این جلسه تقسیم شده و  هشت شرط 
برای رئیس مجلس آینده در این جلسه به تصویب رسیده 
است اما سید حمیدرضا میرتاج الدینی نماینده مردم تبریز  
در گفت و گو با فرهیختگان این ادعاها را تکذیب و تصریح 
کرد:»نامزدهای احتمالی هیئت رئیسه مجلس حضور 
داشتند اما درباره رقابت افراد با یکدیگر و مسئولیت های 
هیئت رئیسه نامی به میان نیامد.« میرتاج الدینی با اشاره 
به این که هدف از جلسه هفته گذشته، کارآمدی مجلس 
ــه راهکارها بــرای انتخاب هیئت رئیسه و  یازدهم و ارائ
کمیسیون ها بوده، از برگزاری اولین نشست فراکسیون 
اکثریت با حضور 50 نفر از منتخبان مجلس یازدهم در 
چهارشنبه این هفته )فردا( خبرداد. عضو روحانیت مبارز 
درباره کم و کیف این جلسه و این که انتخاب این 50 نفر 
به چه شکل بوده است، گفت:» به دلیل شرایط کرونایی 
امکان جمع شدن همه نمایندگان در کنار هم فراهم نیست، 
قرار شده هر استان به تناسب تعداد نمایندگان خود برای 
این جلسات نماینده در فراکسیون اکثریت انتخاب کند و 
اولین شورای فراکسیون اکثریت با حضور حدود 50 نفر 
شکل بگیرد که آن ها هم یک کمیته و گروه اجرایی تشکیل 
خواهند داد تا با برنامه ریزی، فراکسیون را پیش ببرند.« 
گفتنی است اولین چهره شاخصی که به این فراکسیون 
معرفی شده علیرضا زاکانی به عنوان نماینده استان 
قم است.  درهمین حال به گــزارش ایلنا ،شمس الدین 
حسینی، وزیر اقتصاد دولت های  نهم و دهم و منتخب مردم 
تنکابن، رامسر و عباس آباد در مجلس یازدهم که پیشتر 
رسانه ها به نقل از وی نوشته بودند که فراکسیون احمدی 
نژادی ها در این مجلس تشکیل خواهد شد، با بیان این 
که »بین خودمان نیز توافق کرده ایم که یک نفر از ما برای 
ریاست مجلس کاندیدا شود« گفت: من کاندیدا خواهم 
شد چون فکر می کنم مجلس باید با اولویت و نگاه اقتصادی 

اداره و مدیریت شود. 

ویژه های خراسان  

بهارستان

ارز دادن به سازمان های خارجی 
بالاخره سروسامان می گیرد

ــال ابلاغیه ای  یک مسئول مهم اجرایی با ارس
برای تعدادی از اعضای کابینه، از آن ها خواسته با 
مدیریت معاونت حقوقی رئیس جمهور و هماهنگی 
کمیته ای که در خصوص بررسی عضویت دولت 
ایران در سازمان ها و مجامع بین المللی فعالیت 
می کند، برای تهیه گزارش در خصوص بازبینی 
حق عضویت کشورمان در سازمان ها و مجامع بین 
المللی اقدام و بر اساس آن برای تدوین پیش نویس 
ضوابط پرداخت حق عضویت، سهمیه و تعهدات 
سالانه جمهوری اسلامی، حداکثر تا دو ماه پس از 

ابلاغ این دستور عمل کنند.

دولت از شفافیت در بودجه 
پشیمان شد ؟!

در حالی که طبق بخشنامه سال گذشته هیئت 
دولت به همه سازمان ها و ادارات دولتی، مقرر 
شده بود به منظور شفاف سازی اعتبارات دریافتی 
دستگاه هــای اجــرایــی از محل بودجه عمومی 
دولت و تکریم حقوق شهروندی، تمامی اعتبارات 
پرداختی از محل بودجه عمومی در یک پایگاه 
اطلاع رسانی منتشر شود، در ابلاغیه امسال دولت 
درباره جزئیات عملکرد دستگاه ها ذیل بودجه سال 

99 کشور، این دستور حذف شده است.

 نیمی از گره پرونده 
مدرک دکترای حسین فریدون 

در مجلس باز شد 

کمیسیون  تایید  از  پــس  مجلس  نمایندگان 
آمــوزش و تحقیقات مجلس مبنی بر تخلف در 
نحوه جذب حسین فریدون بــرای تحصیل در 
مقطع دکترا در دانشگاه شهید بهشتی، با ارجاع  
گزارش این تخلف به قوه قضاییه به توقف دو ساله 
بخشی از این پرونده در بهارستان پایان دادند. 
ــزارش خراسان و ایرنا، کمیسیون  براساس گ
آموزش مجلس در گزارش خود آورده است: با 
بررسی تمام مستندات قابل دسترسی و استماع 
اظهارات مسئولان مربوط ، بروز تخلفات و رعایت 
شئونات قانونی شامل 1(  اعلام معدل غیرواقعی 
توسط  ثبت نام   حین  کارشناسی  دوره  ــرای  ب
داوطلب  2( تخلف از مفاد تعهد کتبی و محضری 
12 مبنی بر اشتغال نداشتن به هر گونه کار در 
دستگاه ها، شرکت ها، مؤسسات و مراکز مختلف 
اعم از خصوصی، دولتی و عمومی.3( رعایت 
نکردن دستورالعمل ها و ضوابط قانونی توسط 
»دانشگاه شهید بهشتی« در مطابقت اطلاعات 
اظهار شده توسط داوطلب با اسناد و مدارک 
مثبته و 4( رعایت نکردن مراحل سنجش علمی به 
صورت کامل برای داوطلب توسط دانشگاه شهید 
بهشتی واقع شده است. مسعود پزشکیان نایب 
رئیس مجلس که ریاست جلسه علنی را بر عهده 
داشت بندهای 3 و 4 را برای ارجاع به قوه قضاییه 
به رای گذاشت که نمایندگان با ارجاع پرونده به 
قوه قضاییه موافقت کردند. بندهایی که براساس 
آن، پرونده به قوه قضاییه ارجاع شده ظاهرا به 
تخلفات دستگاه های اجرایی نظیر دانشگاه 
شهید بهشتی اشاره دارد. در این باره حسینعلی 
امیری معاون پارلمانی رئیس جمهور به ایرنا 
ــورای اسلامی  گفت: هیئت رئیسه مجلس ش
بندهای 1 و 2 گزارش مربوط به تخلفات انتسابی 
به حسین فریدون را خارج از موضوع ماده 234 
قانون آیین نامه داخلی مجلس تشخیص داد و به 
رای گذاشته نشد.وی  اضافه کرد: در خصوص 
ــزارش فوق مبنی بر تخلفات  بندهای 3 و 4 گ
دستگاه های اجرایی در مجلس رای گیری شد 
که با تصویب نمایندگان به قوه قضاییه ارجاع شد.

پرسش و پاسخ های صریح نماینده دادستان و زم در دادگاه 
از رد کردن بخشی از اقرارها توسط متهم تا ماجرای پیام به میز براندازی در کنگره آمریکا و بازجوهای مهربان 

چهارمین جلسه رسیدگی به اتهامات روح ا... زم در شعبه 15 
دادگاه انقلاب تهران به ریاست قاضی صلواتی برگزار شد. به 
گزارش میزان، رئیس دادگاه در ابتدای جلسه گفت: باتوجه به 
قرائت کیفرخواست در جلسات گذشته، از نماینده دادستان 
خواسته می شود تا ضمن قرارگیری در جایگاه، سوالات خود را 
مطرح کند. وی خطاب به متهم زم گفت: وکیل شما نیز در یک 

جلسه جداگانه از شما دفاع خواهند کرد.
نماینده دادستان ضمن قرارگیری در جایگاه گفت: تقاضا دارم متهم 
در جایگاه حاضر شود تا سوالات خود را مطرح کنم. به عنوان اولین 
سوال از تمامی جلسات بازپرسی شما فیلم برداری شده است، شما 
اقاریری هم داشته اید آیا اقاریر خود را نزد بازپرس قبول دارید؟ متهم 
زم مدعی شد: بعضی از موارد را قبول دارم بعضی ها را نه. نماینده 
دادستان با اشاره به دفاعیات متهم در جلسه قبل، بیان کرد: شما 
در جلسه قبل دادگاه گفتید که اقاریر خود را نزد بازپرس قبول دارم. 
متهم زم بیان کرد: بله رفتار بازپرس شرعی، قانونی و انسانی بود اما 
برخی موارد را الان که مرور می کنم قبول ندارم. نماینده دادستان 
بیان کرد: آیا قبول دارید به صورت گسترده مرتکب اقدام علیه امنیت 
داخلی و خارجی جمهوری اسلامی ایران شده اید؟ متهم گفت: 
خیر من کار مطبوعاتی می کردم. نماینده دادستان در پاسخ به این 
اظهارات متهم،گفت: این که شهید حاج قاسم سلیمانی چه زمانی 
وارد عراق می شود و انتقال این موضوع به مامور هادی خودتان کار 
رسانه ای نیست. متهم زم گفت: مگر چه اتفاقی افتاده است؟ نماینده 
دادستان گفت: این که اطلاعات افرادی که تحریم ها را به گمان 
خودتان دور می زدند منتشر می کردید در راستای رسالت خبرنگاری 
بوده است؟ متهم زم گفت: باید اثر وضعی آن مشخص شود. نماینده 
دادستان اظهار کرد: در خصوص اقدام علیه امنیت داخلی و خارجی 
به صورت گسترده اقرار داشتید که بعد از دی ماه 96 تا اواسط سال 
97 اقدامات گسترده تبلیغاتی علیه نظام انجام دادید چرا که به 
براندازی معتقد شده بودید و این موضوع را نزد بازپرس هم گفتید، چه 
توضیحی دارید؟ متهم زم پاسخ داد: بخشی را قبول دارم و یکسری را 
قبول ندارم من خبرنگار بودم و کار خبری می کردم. نماینده دادستان 
پرسید: آموزش ساخت کوکتل مولوتوف و ماسک ضد اشک آور و 
چگونگی زمین گیر کردن موتورسواران کار رسانه نیست. متهم زم 
در واکنش به توضیحات نماینده دادستان گفت: این ها مربوط به 
من نیست و یکسری مطالب کپی بود و یکسری نیز تحت القائات بود.

ماجرای پیام به میز براندازی در کنگره آمریکا	 
نماینده دادستان گفت: سوء نیت در همان پیام ارسالی به ساغر 

کسرائی قابل تشخیص است، شما رسانه نبودید چرا که رسانه 
با سرویس جاسوسی خارجی ارتباط نمی گیرد و به مسئول میز 
براندازی در کنگره آمریکا پیام نمی دهد. متهم)زم( گفت: یکسری از 
مطالب کپی بود و فردی به من زنگ می زد و می گفت مطلب مرا کار 
کن، هم اکنون یادم نیست.  نماینده دادستان گفت: چرا به کسرائی 
وصل شدی و پیام دادی و گفتی که در جنگ روانی تبحر داری. متهم 
زم گفت: او را آقایی به من معرفی کرد و گفت برای آن که بشود برای 
آمد نیوز بودجه گرفت با این خانم صحبت کن 4، 5 ماه صحبت کردم. 
نماینده دادستان بیان کرد: مسئولیت خانم ساغر کسرائی در کنگره 
آمریکا چه بوده است؟ متهم زم پاسخ داد: خانم کسرائی منشی 
یک سناتور آمریکایی بود و از طرف فخر آور به من معرفی شد. خانم 
کسرائی اسم من را برای کنفرانسی که قرار بود در آمریکا برگزار شود 
داده بود و اسمم داخل فهرست رفته بود. همچنین پیشنهاد داده شد 

که اقدامات دیگری انجام بدهیم.

روایت زم از بازجوهایش	 
نماینده دادستان با اشاره به ارکان تشکیل دهنده بزه افساد 
فی الارض گفت: در ماده 2۸6 ارکــان تشکیل دهنده افساد 
ــان، اقــدام علیه امنیت  فی الارض تشریح شده که یکی از ارک
داخلی و خارجی است. شما در جلسه قبل پذیرفتید برای یکی از 
سرویس های اطلاعاتی کشور های منطقه جاسوسی کردید. متهم 
زم گفت: از میان تمامی مطالب ارسال شده سه چهار مورد بیشتر 
مستند ندارم.  نماینده دادستان پرسید: آیا اتهام معاونت گسترده 
در ایجاد احراق، تخریب و اخلال در نظام اقتصادی را قبول دارید؟ 
متهم زم گفت: خیر؛ نماینده دادستان افزود: شما خودت گفتی 
رضا پهلوی اذعان کرده من رهبر جنبش 96 بودم، شما با انتشار 
اخبار و فراخوان هایی خواستید ماشین های نیرو های انتظامی به 
آتش کشیده شود همچنین در اظهاراتت گفته ای که نقش محوری 
داشتی. متهم زم مدعی شد: بعضی حرف ها در شرایط خاص 

بوده. نماینده دادستان گفت: تقاضا دارم در جلسه بعد فیلم ها 
پخش شود. متهم زم در این بخش از جلسه در پاسخ به قاضی 
درباره نوع رفتار بازجویان با وی اظهار کرد: با بهترین روش رفتار 
می کردند و هرجا که خود می خوابیدند من نیز آن جا می خوابیدم، 
همان غذایی که خودشان می خوردند به من می دادند. قاضی 
گفت: پس از دی ماه 96 با افسران وزارت خارجه فرانسه ملاقات 
کردی دلیل آن چه بوده است؟ متهم پاسخ داد: بنابر توصیه 
مقامات این کشور )فرانسه( ملاقات کردم. نماینده دادستان بیان 
کرد: در اقرارت گفته ای که پس از بسته شدن کانال آمد نیوز، مراد 
با من تماس گرفت و گفت که یک کانال جایگزین بزنید و نام کانال 
جایگزین را صدای مردم گذاشتیم. متهم زم گفت: درست است اما 
در مقطعی مسئول نشر اخبار نبودم. نماینده دادستان بیان کرد: 
در روز ده ها خبر با عناوین تحریک برای تخریب و اغتشاش منتشر 
می کردید بعد می گویید معاونت در احراق و تخریب نداشتید؟ 
متهم زم گفت: قبول دارم که برخی عبارات را اشتباهی به کار 

بردم، برخی عبارات اشتباه بوده و پشیمانم.

ماجرای همکاری با سرویس اطلاعات فرانسه	 
ــاره همکاری با سرویس اطلاعات  نماینده دادستان گفت: درب
فرانسه توضیح دهید. متهم زم پاسخ داد: شش، هفت جلسه برگزار 
شد تا آشنا شویم. نماینده دادستان گفت: تو یک نیروی ضد امنیتی 
بودی نه یک خبرنگار. متهم زم پاسخ داد: مگر من فقط این رابطه را 
داشتم؟ افراد دیگری نیز در فرانسه با سرویس آن جا ملاقات دارند 
و تحت حفاظت هستند. قاضی پرسید: آیا سرویس فرانسه با هر فرد 
رسانه ای ایرانی مستقر در آن جا این گونه برخورد می کند؟ متهم زم 
پاسخ داد: آن جا خیلی ها هستند، بنی صدر و اردشیر امیرارجمند 
محافظ دارند. نماینده دادستان بیان کرد: متهم در اقرارش گفته 
زمانی که حفاظت برقرار شد گفتند هزینه سنگینی برای حفاظت تو 
متقبل شده ایم.نماینده دادستان در ادامه گفت: متهم در اقاریر خود 
در جایی گفته در شکل گیری شورای 29 رسانه برانداز، نقش داشته 
است.  متهم زم در واکنش به توضیحات نماینده دادستان گفت:با 
آقایی آشنا شدم و به او گفتم خسته شدم لذا به این نتیجه رسیدیم که 
همه پای کار بیایند و در شورای هماهنگی رسانه ها همه را مشارکت 
بدهیم مسئول آن آقای تهرانی بود و ما نیز نماینده داشتیم که در 
خصوص موضوعات مختلف بحث می کردند. اساسنامه طوری 
طراحی شده بود که اگر عضوی بعد از دو سه بار حمایت نکند اخراج 
می شود. درپایان جلسه دیروز رئیس دادگاه ضمن ختم جلسه اعلام 

کرد: جلسه بعدی متعاقبا اطلاع رسانی خواهد شد.


